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 قان��ون پرداخ��ت ريالي ب��ه مربيان ك��ه به زعم 
رئي��س فدراس��يون قايقراني نتيج��ه بي فكري 
فوتبالي هاست، اكثر رشته ها را به دردسر انداخته 

است، به طوري كه سهرابيان تأكيد مي كند با اين 
شرايط توافق با مربيان خارجي به مراتب سخت تر 
از قبل شده اس��ت: »قصدي براي تمرد از قانون 

نداريم. بخشنامه اي كه معاون اول رئيس جمهور 
ابلاغ كرده به دس��ت همه فدراس��يون ها رسيده 
است و ما هم از اين دستور اطاعت خواهيم كرد، اما 
وقتي با مربي قرارداد يك ساله مي بنديم نمی توانيم 
بعد از دو ماه به او بگوييم كه از اين پس به ش��ما 
به ري��ال دس��تمزد پرداخت می كني��م. در حال 
حاضر اين اتفاق براي پدرو سنا، سرمربي تيم ملي 
قايقراني كش��ورمان نمی افتد، اما در آينده سعي 
مي كنيم او را متقاعد كنيم كه يك كار غيرعرف 
بين المللي را انجام دهي��م. اگرچه تصميم اتخاذ 
شده كاملًا درست اس��ت، اما متأسفانه بي فكري 
در باشگاه ها و فدراسيون فوتبال باعث شده شاهد 
وضع چنين قانوني باشيم. ما در حال حاضر براي 
تهي��ه دلار جهت پرداخت به مربي��ان خارجي با 
مشكل مواجهيم، چه برسد به زماني كه بخواهيم 
به صورت ريال به آنها پول پرداخت كنيم، چراكه 

بايد جلوي تلويزيون بنشنيم و قيمت روز دلار را 
محاسبه كنيم. علاوه بر آن، اين موضوع را كمتر 
كس��ي قبول خواهد كرد و اين كار ما را سخت تر 
مي كند. باشگاه ها و فدراس��يون فوتبال با آوردن 
برخي مربي��ان و بازيكنان خارجي و مش��كلاتي 
كه بعد از حضور آنه��ا پيش آمد، اين بلا را س��ر 
رش��ته هاي پرمدال آوردند، چراكه اسپانس��رها 
به دليل ماليات و ارزش افزوده س��راغ رشته هاي 
غيرفوتبال��ي نمي روند. از س��وي ديگ��ر ما مثل 
باشگاه هاي فوتبالي نيس��تيم كه راحت پولي به 
دست آوريم و آن را براي برپايي اردو در كشورهاي 
خارجي صرف كنيم. آنها پول هاي مفتي به دست 
مي آورند و دردس��ري ب��راي هزين��ه  آن ندارند، 
اما قايقراني فقط براي كس��ب م��دال مي جنگد، 
به همي��ن دليل هي��چ اردويي بي جه��ت برگزار 

نمي شود، چراكه بودجه اين كار را نداريم.«

س 
ش رئي

 واكن

 فدراسيون قايقراني

 به پرداخت ريالي به مربيان 

خارجي

س�رمربي تيم مل�ي واليب�ال ب�ه س�همش در 
ناكام�ي ش�اگردانش در لي�گ  ملت ه�ا اعتراف 
ك�رد. بلندقامت�ان اي�ران در اي�ن دوره لي�گ 
از چهاردهم�ي  بهت�ر  ب�ه مقام�ي  ملت ه�ا 
دس�ت پيدا نكردن�د و نتاي�ج ضعي�ف تيم ملي 
انتقاده�اي زي�ادي را ب�ه هم�راه داش�ت. 
برخلاف انتظار مردم و خانواده واليبال، ش��اگردان 
بهروز عطايي طي س��ه هفت��ه مس��ابقه در مرحله 
گروهي تنها دو پيروزي )مقابل چين و آلمان( كسب 
كردند و تا رتب��ه چهاردهم پايي��ن آمدند. تيم ملي 
كشورمان در ش��رايطي با كس��ب نتيجه ضعيف از 
صعود به مرحله حذفي بازماند كه سال گذشته مقام 

هفتم را به دست آورده بود. 
   يك ماه اذيت شدم

نشست كميته  فني فدراسيون واليبال جهت بررسي 
عملكرد تيم هاي بزرگسالان و جوانان برگزار شد. در 
اين نشس��ت بهروز عطايي برخلاف اظهارنظرهاي 
قبلي خود مسئوليت شكست هاي ش��اگردانش را 
پذيرفت و به ضعف هاي تيمش اذعان كرد. سرمربي 
تيم بزرگسالان در اين دوره از ليگ  ملت ها چند باري 
علي��ه منتقدانش موضع گرف��ت و اوج جبهه گيري 
عطايي براب��ر انتقادها پس از باخت ب��ه امريكا بود. 
سرمربي ايراني برخلاف گذشته ادعا كرد تيم واليبال 
كش��ورمان هرگز جزو بهترين هاي جه��ان نبوده و 

انتظارات بيش از حد از تيمش بالا رفته است. 
عذرخواهي عطايي از مردم و استقبال او از انتقادها 
مهم ترين نكاتي است كه سرمربي در نشست كميته 
 فني روي آنها تأكيد داشت. بهروز عطايي تأكيد كرد 

واليبال متعلق به همه است: »از همه خانواده واليبال 
و مردم عذرخواهي مي كنم. كارشناسان ضعف ها را 
بگويند، خوشحال مي ش��وم توصيه هاي دوستان را 
بشنوم. مقصر من هستم، بايد همه چيز را سر جاي 
خود ببينيم. توليد بازيكن با يك نفر اتفاق نمي افتد. 
از نس��ل قهرمان لهستان در س��ال ۲۰۱۷ تنها سه 
بازيكن در حال حاضر در تيم بزرگس��الانش حضور 
دارن��د. واليبال متعل��ق به همه ايران اس��ت و همه 
دلشان براي اين رشته مي تپد. اگر ۱۰ بار ديگر متولد 
ش��وم، همين مس��ير را طي مي كنم. سرمربي همه 
رده هاي سني بودم و ۴۰سال در اين حوزه هستم، 
اما هيچ گاه به اندازه يك ماه اخير اذيت نش��دم. در 
ورزش شكس��ت و پيروزي وج��ود دارد، ام��ا آزار و 
اذيت آن نبايد نامتناهي باشد. تيم فرانسه دوره قبل 
قهرمان ليگ ملت ها ش��د و امسال هفت پله سقوط 
كرد. ايران هم همين قدر سقوط كرد، اما آيا فشار به 
دو تيم يكسان بود؟ البته معتقدم اگر در پنج مسابقه 
پيروز مي شديم، هفتم بوديم و اگر سه مسابقه را هم 

مي برديم شايد جريان تغيير مي كرد.«
    افت واليبال از سال 2019

س��رمربي تيم بزرگسالان معتقد اس��ت سير نزولي 
واليبال ايران از س��ال ۲۰۱9 آغاز ش��ده است:  »دو 
تيم جوانان و بزرگسالان خيلي قابل قياس نيستند. 
بازيكنان ايران در ليگ هاي معتبر دنيا حضور ندارند. 
واليبال ايران از سال ۲۰۱9 كيفيت خود را از دست 
داد و از س��رمايه گذاري مناسب غافل شد. به منظور 
ارتقاي كيفيت تيم از پاول كه مربي اسبق تيم ملي 
لهستان بود، استفاده كرديم و از عيسي سنگدويني و 

كامبيز يعقوبي در تمرينات استفاده كرديم. ياناس را با 
تمرينات به روز به كار گرفتيم. امين اسماعيل نژاد دو 
روز قبل از اعزام به ژاپن پايش آسيب ديد و در هفته 
اول عملكرد خوبي نداشت. در برنامه هاي تداركاتي، 
چين و صربستان درخواست ديدار دوستانه داشتند 
كه چين را صلاح نديديم و صربس��تان كنسل شد و 
دو ديدار تداركاتي هم در تركيه داش��تيم كه كافي 
نبود. هميشه از عدم شروع خوب ليگ ملت ها حرف 
مي زنيم و اينكه ليگ كش��وري كوتاه است و فاصله 
دو، س��ه ماه وقفه ايجاد مي شود و بازيكنان از فضاي 

مسابقات دور مي شوند.«
   استقبال از منتقدان

عطايي در ادامه از عملكرد شاگردانش تمجيد و به 
مشكلات پيش روي تيمش اش��اره كرد: » تا پيش 
از ش��روع ليگ ملت ها ۶۵ جلس��ه تمرين گروهي 
داش��تيم. ۳۰ بازيك��ن را دع��وت كردي��م و ميلاد 
عبادي پور با توجه به اينكه بازيكن بين المللي است 
و در كشورهاي ديگر بازي مي كند تقاضاي مرخصي 
كرد. امير غفور خودش دوس��ت داش��ت از تيم ملي 
خداحافظي كند. موس��وي عملك��رد فوق العاده اي 
داش��ت و ولي زاده يك پديده در اين مسابقات بود. 
محراب ملكي، س��رلك و فلاح آسيب هاي خفيفي 
داش��تند. صابر كاظمي ه��م آماده نب��ود و از مبين 
نصري و گلزاده نيز دوس��ت داشتيم استفاده كنيم، 
اما براي كمك به تيم جوانان آنها را در اختيار اين تيم 
قرار داديم. شايد خانزاده در دو مسابقه آخر حضور 
داشت، پيروز مي شديم. سه مس��ابقه پنج سته تيم 
ايران در هفت��ه آخر بود. تنها در يك مس��ابقه برابر 

هلند س��ت آخر خوب بازي نكردي��م، در حالي كه 
بازيكنان اصلي مثل امين را نداش��تيم و بازي برابر 
فرانسه دو قطر پاسور با هم امتيازهايي گرفتند، اما 
امين مي توانست دو برابر اين امتيازها را كسب كند. 
در مجموع از گروه كاري ام راضي هس��تم. حمايت 
جامعه واليبال تصميم گيري كادر فني را آس��ان تر 
می كند. در سالن فدراسيون هيچگاه بسته نيست و 
كارشناسان مي توانند ضعف ها را بگويند و خوشحال 

مي شوم كه توصيه هاي دوستان را بشنوم.«
    نياز به وحدت

محمدرضا داورزني از همه خواس��ت ايران و ژاپن را 
با هم مقايس��ه نكنند. رئيس فدراسيون واليبال در 
نشس��ت كميته  فني از نياز به همدلي سخن گفت: 
»س��ه دهه كار ش��ده تا در اين دهه روندي را طي  
كنيم كه جزو قدرت هاي دنيا باش��يم. البته نوسان 
زياد داشته و داريم، اما بايد در مسير ارتقاي واليبال 
قرار بگيريم. وضعيت اقتص��ادي و اجتماعي ايران با 
ژاپن متفاوت است و نبايد دو تيم را با هم قياس كرد. 
در اين شرايط جوانان ايران در رده نخست دنيا قرار 
مي گيرند. بزرگس��الان در رده دهم ق��رار گرفتند و 
اين جايگاه كوچكي نيس��ت. همواره سعي كرديم 
در ريل موفقيت حرك��ت كنيم. واليب��ال ايران در 
سال ۲۰۱۴ در زمره چهار تيم برتر ليگ جهاني قرار 
گرفت. هنوز هم بدون كم��ك مالي چندان واليبال 
در اين س��طح از افكار عمومي و جهان قرار دارد. در 
شرايط حساس��ي قرار داريم. وقتي تيم ها مي برند 
ضعفي ديده نمي شود، اما وقتي مي بازند ضعف ها در 

بخش هاي مختلف خود را نشان مي دهند.«

مدال آوران پارالمپيكي از مش��كل بيكاري و معيشت رنج مي برند. به رغم 
تأكيدات مق��ام معظم رهبري مبني بر توجه به معيش��ت ورزش��كاران و       چهره

قهرمانان، بس��ياري از آنها كماكان دغدغه تأمين مخارج زندگي را دارند. س��عيد افروز يكي از مدال آوران 
پارادووميداني ايران در مسابقات جهاني پاريس بود. قهرمان جهان 

ضمن كسب مدال  طلا، هم ركورد جهان در پرتاب نيزه را شكست 
و هم س��هميه پارالمپيك را گرفت. او در گفت وگو با تس��نيم به 
مشكلات زندگي اش اشاره كرد:  »مسئولان كشوري و استاني 
خيلي ضعيف عمل كردند. حداقل در مورد خودم مي توانم بگويم 
كه با اشتغالم موافقت نش��د. در بحث مسكن نيز پيگيري هايي 

شد، اما هنوز به نتيجه نرسيده است. جا داشت مسئولان 
بيش از اين كمك كنند كه متأسفانه توجه زيادي 
نداشتند. با توجه به اينكه مدال پارالمپيك را هم 
دارم و با وجود آنكه در اس��تان كرمان نيز معادن 
زيادي وجود دارد، ولي باز هم موافقت نمي كنند 
و نمي دانم دليلش چيس��ت. تقريب��اً مي توانم 
بگويم كه همه ورزشكاران و مدال آوران از قشر 
ضعيف ت��ر جامعه هس��تند كه به نقط��ه فعلي 
رسيده اند. خوب است كه پول باش��د، اما بدون 

تكيه به اينها هم مي توان به موفقيت رسيد. قطعاً 
اولويت هر ورزشكاري اين است كه به موفقيت برسد و 

پرچم را بالا ببرد. پس از آن نيز مس��ئولان بايد حمايت 
كنند كه تأمين شوند.«

مثل فوتباليست ها از ما هم حمايت كنيد

با اشتغالم موافقت نشد!

نايب قهرمان پارادووميداني جهان از مس��ئولان خواست شرايط را براي        خبر
آرامش ملي پوش��ان تا ش��روع پارالمپيك پاريس فراهم كنند. س��جاد 
محمديان با كسب مدال نقره سهميه پارالمپيك پاريس را نيز به دست آورده است. او در گفت وگو با ميزان 
ابراز اميدواري كرد توجه مس��ئولان به مدال آوران همانند توجه به فوتباليس��ت ها باشد:  »انتظار داريم 
مسئولان در اين مدت باقيمانده تا بازي هاي پارالمپيك حمايت بيشتري داشته باشند تا به بهترين شكل 
آماده افتخارآفريني در اين مس��ابقات شويم. بايد شرايطي فراهم شود كه ورزش��كاران بتوانند با مربيان 
تخصصي خودشان كار كنند تا با خيال راحت تري براي كس��ب خوشرنگ ترين مدال گام بردارند. انتظار 
داريم در فاصله باقيمانده تا بازي هاي پارالمپيك آرامش لازم را براي ورزشكاران فراهم كنند. انتظار داريم 
همانطور كه به فوتباليست ها و ساير رشته هاي ديگر توجه مي شود ورزشكاران پارالمپيكي هم مورد حمايت 

قرار گيرند و نيم نگاهي هم به ما داشته باشند، زيرا ما نيز براي اهتزاز پرچم ايران تلاش مي كنيم.«
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بروبچه هاي تيم ملي كشتي آزاد در حاشيه تمرين 
روز جمعه خود همراه با سرمربي، اعضای كادر فني 
و رئيس فدراسيون در مراسم چهارمين شب عزاي 
سرور و سالار شهيدان شركت كردند. كشتي گيران 
كشورمان كه با توسل به مولا علي)عليه السلام( و 
خاندان عصمت و طهارت همواره در مسابقات مهم 
شركت كرده اند، حالا از فضاي ماه محرم به بهترين 
شكل ممكن استفاده كردند و روحيه معنوي خود 
را بالاتر بردند تا بتوانند ادامه روند آماده سازي را 

بهتر طي كنند.

فريدون حسن

شميم رضوان

دنيا  حيدري

قراردادهاي فوتبال مصداق بارز بي عدالتي 
تورم غيرمنطق��ي فصل  نقل و انتق��الات و افزايش بي روي��ه رقم قرارداد 
بازيكنان و مربيان صداي عالم و آدم را درآورده است. تا پيش از اين عمده 
انتقادات از س��وي اصحاب رس��انه بود، اما امروز كار به جايي رسيده كه 
بسياري از پيشكسوتان و بازيكنان سابق نيز صدايشان درآمده و به صف 
منتقدان اضافه شده اند. عمده انتقادها نيز از اين جهت است كه هيچ معيار 
خاصي براي پرداخت هاي هنگفت و نجومي وج��ود ندارد! پرداخت هاي 
نجومي در دنياي فوتبال عجيب و غريب نيست، اما اين ارقام براي بازيكناني 

خاص با معيارهاي مشخص است كه پرداخت مي شود، نه هر بازيكني! 
مس��ئله اي كه در فوتبال ايران كمتري��ن اهميتي بدان داده نمي ش��ود و 
رقم هاي توافقي را تيغ تيز دلال و قدرت لابي كه دارد، مش��خص مي كند، 
نه توانمندي هاي فردي بازيكن يا حتي سابقه و تجربه او، روندي كه نتيجه 
بي توجهي به جولان دلال ها در فوتبال است. موضوعی كه باعث شده امروز 
شاهد اعداد و ارقامي باش��يم كه هيچ توجيه منطقي ندارد و حتي به زعم 
بسياري از پيشكس��وتان فوتبال عين بي عدالتي اس��ت، خصوصاً وقتي به 
مقايس��ه اين اعداد و ارقام با فوتباليس��ت هايي بپردازيم ك��ه در رده هاي 
پايين تر چون ليگ يك و دو بازي مي كنند. شكافي كه حسن خان محمدي، 
بازيكن اسبق پرسپوليس آن را مصداق بارز بي عدالتي مي خواند: »گاه شما 
با فوتباليستي مواجه هستيد كه ستاره است. براي نمونه مي توان به بيرانوند 
به عنوان بهترين دروازه بان ايران اشاره كرد كه اتفاقاً شماره يك تيم ملي هم 
هست. وقتي رقم اين بازيكن بالا مي رود خيلي جاي تعجب ندارد، هرچند 
كه افزايش رقم قرارداد اين بازيكن هم بايد اصولي باش��د، اما حداقل شما 
مي توانيد چند دليل منطقي براي بالا رفتن رقم قرارداد او برش��ماريد، اما 
وقتي اين مسئله تعميم پيدا مي كند و هر بازيكني صرف حضور در ليگ برتر 
خواهان قراردادي نجومي می شود ديگر نمي تواند اصولي و منطقي باشد 
و عين بي عدالتي اس��ت، خصوصاً وقتي مي بينيد اين ارقام تفاوت و فاصله 
فاحشي با رقم قرارداد بازيكنان ليگ يك، دو و سه دارد!« او ادامه می دهد: 
»وقتي شما بهترين دروازه بان يا بازيكن را در اختيار داريد قاعدتاً بايد پول 
بيشتري بدهيد، اما اين كار بايد روي حساب و كتاب انجام شود و اصولي 

باشد تا عدالت رعايت شود، چيزي كه امروز شاهد آن نيستيم.«

اين نگاه دامنه ورزش كشور را كوچك مي كند

اعزام كيفي يا انگيزه سوزي!
تكليف نهايي هنوز مشخص نشده، اما اخباري كه از گوشه و كنار شنيده 
مي شود حاكي از كشيدن قلم قرمز روي نام برخي از رشته هاي ورزشي و 
ورزشكاران جهت حضور در بازي هاي آسيايي هانگژو است. تصميمي كه 
هنوز اعلام نشده، تأثير مخربي روي روحيه و انگيزه ورزشكاران گذاشته، 
چه برس��د به روزي كه به طور رس��مي و از تريبون كميته ملي المپيك 

اعلام شود. 
مشكلات مالي و كمبود بودجه يكي از مهم ترين دلايل اعزام كيفي كاروان 
ايران به چين است. تصميمي كه اگرچه مخالفان زيادي دارد، اما به زعم 
مسئولان تصميم گيرنده كارشناسي شده و با بررسي همه جوانب اتخاذ 
شده است. با اين وجود نمي توان منكر اين مهم شد كه تصميم گيري در 
خصوص اعزام كيفي به بازي هاي آسيايي مي تواند تأثير منفي بر روحيه و 

انگيزه ورزشكاران داشته باشد. 
پيشتر شاهد عملي شدن اين تصميم در خصوص كاروان اعزامي ايران به 
رقابت هاي المپيك و پارالمپيك نيز بوديم. توجيه آقايان نيز اين بود كه 
المپيك ميدان كسب تجربه نيست و ورزش كشور آنقدر بودجه ندارد كه 
بخواهد كارواني گسترده را براي كس��ب تجربه راهي بزرگ ترين رويداد 
ورزشي دنيا كند. اينكه المپيك جاي كسب تجربه نيست را شايد بتوان با 
ارفاق پذيرفت، اما تعميم دادن اين بهانه به ساير مسابقات جهت جا انداختن 
اعزام هاي كيفي نمي تواند قانع كننده باشد و بي ترديد در درازمدت تأثير 
سويي در ورزش كشور خواهد داشت، خصوصاً كه مشكلات مالي باعث شده 
طي سال هاي اخير، شاهد لغو اعزام هاي زيادي به مسابقات مختلف باشيم. 
اينكه مشكلات مالي مانع از اعزام تيم هاي رشته هاي مختلف به مسابقات 
كم اهميت باشد اتفاق دور از انتظاري نيست، اما اگر قرار به عدم اعزام به 
مس��ابقات كم اهميت و اعزام كيفي به مس��ابقات مهمي چون بازي هاي 
آسيايي و المپيك باشد، ورزشكار بايد در كدام ميدان كسب تجربه كند و 

خود را به آمادگي ايده آل جهت افتخار آفريني برساند؟
اشكالات اعزام كيفي طي ماه هاي گذش��ته بارها و بارها توسط جامعه 
ورزش، كارشناسان و حتي اصحاب رسانه فرياد  زده شده، اما اين صدا تا 
به امروز به هيچ جايي نرسيده، به طوري كه طي هفته ها و روزهاي اخير 
شاهد اعتراضات بسياري در اين خصوص بوده ايم. تازه ترين اعتراض را 
خديجه قانع مطرح مي كند. مربي تيم ملي هندب��ال بانوان با گلايه از 
تصميم گرفته شده در خصوص اين تيم مي گويد كاش وزارت ورزش و 
كميته ملي المپيك بارها قول اعزام تيم ملي هندبال زنان به بازي هاي 
آسيايي هانگژو را نداده بودند: »سال قبل كه تيم ملي زنان جهاني شد اين 
نويد به بازيكنان داده شد كه در بازي هاي آسيايي هانگژو جاي خواهند 
داشت. در دوره بعد هم كه تيم ملي بار ديگر جهاني شد باز هم اين قول 
داده شد. تأسف آور است كه كميته ملي المپيك روي حرف خود نماند 
و تيم را حذف كرد. اما مسئله مهم تر اين است كه اگر قرار باشد با همين 
ديدگاه پيش بروند پس زنان ورزشكار چه زماني پيشرفت خواهند كرد! 
صرفاً اين را براي رش��ته هندبال نمي گويم و منظورم همه ورزش زنان 
است. در شرايطي هستيم كه فدراسيون ها به دليل وضعيت اقتصادي 
نمي توانند تيم ها را به ديدارهاي تداركاتي اعزام كنند. در اين ش��رايط 
بازي هاي آسيايي مي توانست انگيزه زنان ورزشكار را بيشتر كند و حالا 

بدون شك نتيجه عكس خواهد داشت.«
هندبال بانوان تنها رشته اي نيس��ت كه از حضورش به بازي هاي آسيايي 
هانگژو ممانعت شده است، رشته ها و ورزشكاران زيادي با اين مشكل مواجه 
هستند. مشكلي كه در كنار شرايط نامناس��ب مالي و امكانات نامحدود، 
می تواند تأثيرات منفي بسياري در روند نتيجه گيري ورزشكاران داشته 
باشد. در واقع ورزشكاران براي حضور در رقابت هاي مهمي چون بازي هاي 
آسيايي و المپيك است كه س��ال ها تلاش و تمرين مي كنند، اما اگر قرار 
باشد در مسابقات كم اهميت به دليل مشكلات مالي حضور پيدا نكنند و در 
بازي هاي مهم نيز به دليل اعزام كيفي حضور نداشته باشد در كدام ميدان 
مي توانند توانايي هاي خود را به نمايش بگذارند و خودي نشان دهند؟ آيا 
اين نگاه آقايان باعث كوچك شدن دامنه ورزش در كشور نمي شود؟ با اين 
وجود تصميمات آقايان مي تواند ورزشكاران بسياري را از ادامه مسير نااميد 
و دلسرد كند كه اگر غير از اين بود هندبال بانوان بعد از تاريخ سازي سال 
گذشته )راهيابي به مسابقات جهاني( امروز به بهانه كيفي سازي نامش از 
تيم هاي اعزامي به بازي هاي آسيايي هانگژو خط نمي خورد. اتفاقي كه براي 

تيم ها و رشته هاي بسياري رخ داده است.

مسئولان ورزش بي خيال، برات زاده ها راحت
درست يك هفته بعد از اقدام زشت علي برات زاده در توهين به پرچم 
مقدس و پرافتخار ايران اسلامي در مسابقات سنگنوردي فرانسه، رئيس 
فدراسيون كوهنوردي اعلام كرده است به دليل تعدد كارها در وزارت 
ورزش هنوز جلسه كميته انضباطي اين ورزشكار خاطي و توهين كننده 
به پرچم، كشور و مردم ايران برگزار نشده و احتمالاً هفته آينده در مورد 
او تصميم گيري خواهد ش��د. حرف هاي امروز رضا زارع��ي را در كنار 
اظهارات تند و تيز او در هفته گذشته كه تمام ورزشكاران را فاقد سواد 
اجتماعي خواند و از برخورد سفت و س��خت با برات زاده و محروميت 
مادام العمر او گفت ، بگذاريد تا متوجه شويد چگونه مديران سطح بالاي 

ورزش كشور نمي توانند ورزش را اداره كنند. 
در وهله اول بايد گف��ت كه ظاهراً تب بالاي جن��اب زارعي خيلي زود 
عرق كرده كه حالا با خيال راحت از برگزاري جلس��ه كميته انضباطي 
در هفته آينده براي توهين كننده به پرچم مقدس ايران حرف مي زند. 
گويا ديگر احساس خطر نمي كند و مي تواند با آسودگي به صندلي خود 
بچسبد. حالا اگر به پرچم هم توهين شد زياد ايرادي ندارد و با خاطي 
هم اگر برخوردي نش��د، آن هم ايرادي ندارد. مهم اين است كه رئيس 
فدراسيون همان ابتدا موضع گيري كند و حرف هايي بزند كه براي فرار 
از پاسخگويي مناسب باشد پس بقيه ماجرا زياد مهم نيست، اصلًا اگر 

جلسه اي هم برگزار نشد، نشد. 
نكته بعدي در خصوص اين اظهارنظر سخيف اينكه مگر كاري مهم تر 
از گوشمالي يك توهين كننده به پرچم كشور هم وجود دارد كه وزارت 
ورزش آنها را مقدم بر تش��كيل كميت��ه انضباطي ب��راي او می داند و 
رس��يدگي به اين مهم را گذاش��ته تا بعد از انجام كارهاي متعددش. 
اصلًا مي خواهيد چند نفر آدم مريض ديگر بروند در چند جاي ديگر و 
به پرچم و مردم و مرام ايراني توهين كنند بعد تصميم بگيريد كميته 

انضباطي تشكيل دهيد يا نه؟ 
سؤال اينجاست كه وزارت ورزش كدام تعدد كاري را دارد كه از انجام 
اين مهم، آن هم بعد از يك هفته و بازگشت ورزشكار توهين كننده به 

پرچم طفره رفته است؟ 
چنين برخوردهاي مأيوس كننده اي باعث وقيح تر شدن امثال برات زاده 
خواهد ش��د، چراكه امروز به وضوح مي بينند كه با سوءمديريت حاكم بر 
ورزش كشور مي توانند هر كاري كه دل شان خواست انجام دهند، حتي اگر 
آن كار توهين به ملت ايران و پرچم مقدس كشور باشد. وزير ورزش اين 
روزها خيلي خوب ياد گرفته تا با جريان سازي جلوي استيضاح شدنش را 
بگيرد، حتماً بخشي از حجم بالاي كاري كه رئيس فدراسيون كوهنوردي 
مدعي آن در وزارت ورزش است مربوط به حفظ حميد سجادي در مقام 
وزارت است كه باعث شده تا موضوع مهمي چون اهانت به پرچم كشور در 
برنامه هاي آينده وزارت ورزش قرار گيرد )شايد هفته آينده( و اين نيست 
جز اينكه براي آقايان وزارت و فدراسيون نشين چيزي مهم تر از حفظ مقام 
و صندلي وجود ندارد، والا با توجه به آن اظهارت آتشين هفته قبل بايد تا 
الان تكليف ورزشكار متخلف مشخص مي شد. قبلًا هم نوشتيم كه علاوه 
بر محكوميت ورزشكار متخلف، برخي مس��ئولان مقصر اين جريان هم 
بايد استعفا دهند و بروند كه به نظر مي رسد با توجه به حرف هاي زارعي 
و بي خيالي وزارت ورزش اين استعفا بايد خيلي زودتر از برگزاري جلسه 

كميته انضباطي برات زاده صورت گيرد.

در دومين روز از مسابقات قهرماني كاراته آسيا يك نقره و سه برنز 
ديگر براي كاراته كشورمان به دست آمد تا مدال هاي كاراته ايران 
به دو طلا، يك نقره و شش برنز برسد. در بخش پاراكاراته نيز چهار 
طلا و يك برنز به دس��ت آمد. دومي��ن روز از رقابت هاي قهرماني 
كاراته آسيا ۲۰۲۳ ديروز برگزار شد و نمايندگان كشورمان موفق 
به كسب يك مدال نقره و سه برنز شدند تا آمار مدال هاي كشورمان 
تا اين لحظه به دو طلا، يك نقره و ش��ش برنز برسد. همچنين در 
بخش پاراكاراته نيز موفق شديم چهار مدال طلا و يك مدال برنز 
كسب كنيم. در رقابت هاي ديروز، بهمن عسگري در وزن ۷۵- با 
سه پيروري مقابل نمايندگان كشورهاي قرقيزستان، ازبكستان و 
عربستان راهي فينال اين مسابقات شد، اما با نتيجه ۳ بر ۲ به حريف 

قزاقستاني خود باخت و به مدال نقره بسنده كرد. 
س��جاد گنج زاده در وزن 8۴+ با چهار پيروزي مقابل نمايندگان 
ماكائو، اندونزي، س��ريلانكا و امارات در دي��دار با طارق حمدي از 
عربس��تان در حالي كه ۶ - ۶ مس��اوي بود با قانون سنشو)اولين 
امتياز( نتيجه را واگذار كرد و به مدال برنز رس��يد. س��ارا بهمنيار 
در وزن ۵۰- بانوان با س��ه پيروزي مقابل نمايندگان كش��ور هاي 
سريلانكا، ژاپن و عربستان مقابل حريف قزاقستاني خود شكست 

خورد و به مدال برنز رسيد. 
فاطمه س��عادتي در وزن ۵۵- بانوان نيز با چه��ار پيروزي مقابل 
نمايندگان كش��ورهاي تركمنس��تان، هنگ كنگ، ازبكس��تان و 
اندونزي در رقابت با حريف  چين تايپه اي شكست خورد و به مدال 
برنز بسنده كرد. ذبيح الله پورشيب در وزن 8۴-، پوريا اقدسي در 
وزن ۶۰- و مبينا حيدري در وزن ۶8- بانوان ديگر نمايندگان كاراته 
ايران بودند كه از دور رقابت ها كنار رفتند. در رقابت هاي پاراكاراته 
آسيا نيز پاراكاراته كاهاي ايران موفق شدند چهار مدال طلا توسط 
معصومه آيج��ي، فرزاد صف��وي، رحيم گل محم��دي، ابوالفضل 
چهرقاني و يك مدال برنز توسط حافظ حافظي كيا به دست بياورند. 
در اين بخش محمدرضا بقايي نيز ديگر پاراكاراته كای كشورمان بود 

كه دستش از رسيدن به مدال كوتاه ماند.
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